
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/18029.

Benyújtás dátuma: 2022-01-17 23:10

Parlex azonosító: CIIUQBVA0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ungár Péter (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Emelik-e végre a béreket és mi mást tesznek a szociális
ellátásban tapasztalható óriási és egyre növekvő munkaerőhiány ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hatalmas, megközelítőleg 30 százalékos a munkaerőhiány az ország szociális intézményeiben, a 
probléma különösen súlyosan érinti a hátrányosabb helyzetű térségeket. A KSH legutóbbi adatai  
egészen tragikus képet festenek: egy év alatt 17 ezerrel csökkent a szociális szektorban dolgozók 
száma. Minisztériumi adatok szerint pedig az állam által fenntartott mintegy 140-150 bentlakásos 
intézmény körében több mint 100-at érintett a munkaerőhiány, s ezek között voltak olyanok is, ahol 
az álláshelyek 50-60 százaléka betöltetlen volt tavaly.

A munkaerőhiány mellett a pandémia még külön terhet rótt a munkavállalókra. Gyakori, hogy egy 
dolgozó végzi négy ember munkáját, de akad olyan szociális bentlakásos otthon is, ahol egy 
éjszakai műszakban 150 ellátottra jut egy ápoló.

A kormány által 20 százalékosnak kommunikált ágazati béremelés a valóságban messsze nem 20 
százalék, hiszen az alapbér és az ehhez kapcsolódó összevont ágazati pótlékok együttes összegére 
vonatkozik. Így a bejelentett bérfejlesztés nagy része a minimálbér és a bérminimum emeléséből 
következik. Ami megmaradna, azt pedig az óriási infláció elviszi.

Kérem tisztelt Miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1. Mit terveznek tenni a szociális szekorban dolgozók terheinek mérséklése érdekében?

2. Mikor adják meg a szociális szférában dolgozóknak is az egyszeri bruttó 500 ezer forintos 
veszélyhelyzeti jutalmat, amelyet az egészségügyi dolgozók megkaptak?



 
 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.01.17.
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